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ПРОТОКОЛ  № 4 

 

Днес,  25.09.2019 г., сряда, от 15.00 ч. в Ц Д А се проведе заседание на КС на САБ.  

Присъствуват: 

1. арх. Николай Тонев - председател   

2. арх. Валери Врабчев - зам. председател   

3.  д-р арх. урб. Жана  Стойчева 

4. арх. Алеко  Христов 

  

арх. Тодор Личев отсъства по обективни причини, за което е уведомил КС преди началото на заседанието.  

За протоколчик бе избран арх. Валери Врабчев 

Заседанието се проведе по предварително предложения на 20.09.2019 г. от арх. Н. Тонев  

Дневен ред: 
1. Приемане на окончателната редакция на „Правилник за работата на КС на САБ”. 
2. Разглеждане на постъпили писма и сигнали:  
2.1. Докладна записка вх. № 315/04.09.2019 г. относно ТБ „Копривщица”.  
2.2. Писмо до КС на САБ изх. № І-176/11.09.2019 г. относно сп. „Архитектура”. 
2.3. Писмо до КС на САБ изх. № І-181/17.09.2019 г. относно Комисията „Стрясков”.  
3.    Разни. 
 
Дневният ред се приема единодушно без забележки и допълнения от участниците в заседанието. 
Забележка: Към темите по дневния ред няма предварително предложени решения! 
 
 
По точка 1 от дневния ред: 

В изпълнение на Решение № 1 от заседанието на КС от 16.07.2019 г. и направената от арх. Н. Тонев 
окончателна смислова и стилна редакция на текста – не са постъпили нови корекции и/или бележки от 
членовете на КС. Арх. Тонев информира участниците в заседанието  за резултата от направеното от него 
запознаване и обсъждане на правилника  с юридическия съветник на САБ г-жа Росица Василева, която не е 
направила конкретни забележки от юридическа гладна точка. На това основание присъстващите на 
заседанието членове на КС, единодушно приеха следното 

Решение: 
Контролният съвет на САБ приема „Правилника за работата на КС на САБ”. Текстът на правилника да бъде 
доведен дознание на членовете на САБ, като се качи на интернет-страницата на САБ. 
 

 
По точка 2 от дневния ред:  
 
2.1.  
Членовете на КС са запознати със съдържанието на Докладна записка от арх. Тодор Личев  
(вх.№ 315/04.09.2019 г.) относно продължаващите проблеми със стопанисването от наемателя на ТБ    
„Копривщица”, арогантното му отношение към ползвателите членове на САБ и неспазване на договорните 
условия за преференциалното й ползването от тях. След станалите разисквания, единодушно се взе 
следното  

Решение: 
Контролният съвет предлага на УС на САБ и неговия Председател в най-кратък срок да предприемат 
действия за прекратяване на Договора с досегашния наемател „ЦПМ Неодан” ЕООД.  

М.О.! 
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2.2. 
Членовете на КС са запознати своевременно с писмото на Председателя на УС на САБ до тях (изх. № І -
176/11.09.2019 г.) относно сп. „Архитектура” и приложенията към него (изпратени им също по e-mail’a още на 
20.09.2019 г.). Осемте броя приложения към писмото, поради големия им обем, са предоставени на 
участниците в заседанието и на хартиен носител, с които те се запознаха допълнително още веднъж много 
внимателно „на място”. Проведоха се оживени разисквания за дейността на арх. Мария Давчева, в качеството 
й на Главен редактор на сп. „Архитектура” от 2014 г. до днес. По безспорен начин се установи, че арх. 
Давчева, не е имала никакъв официален договор със САБ, фактически е водила еднолична политика (вкл. и в 
интерес на личната й фирма „Миодизайн”), подменяла е самоволно състава на Редакционния съвет (без 
санкция на УС на САБ), не е ясно по какъв начин е отстоявала и провеждала политиката на САБ (ако е имало 
такава през последния мандат), не е защитавала интелектуалните и финансовите права и интереси на САБ, 
не е ясно имало ли е явна или скрита форма на публикуване на търговски реклами, игнорирала е участието 
на упълномощените представители на УС на САБ в работата на Редакционния съвет. От приложеното копие 
на Протокол от заседанието на УС на САБ от 08.07.2014 г. с решение по т. 2.2.1. за определяне състава на 
Редакционния съвет и представен от арх. Давчева съвсем друг негов състав определен на същия УС – става 
ясно, че фактически се касае за документна измама. След проведени по покана на Председателя на УС на 
САБ две заседания на Редакционния съвет (вкл. и в разширен състав) с цел да се стабилизира издаването на 
списанието от досегашния Редакционен съвет до края на текущата година, последвалата публикация на арх. 
Давчева в бр. 3/2019 г. на списанието и заявлението (нейното и на част от Редакционния съвет) че престават 
работата по издаването – налице е дълбока криза в 60-годишната история на сп. „Архитектура”. Това налага 
УС да вземе спешни мерки за преодоляването й. Крайно недоумение предизвиква и заявлението на арх. 
Давчева, -  „...срамувам се че съм член на УС”?!?!  
След продължилите  разисквания па темата, Контролният съвет прие единодушно следното  

Решение: 
Контролният съвет предлага на УС на САБ да предприеме спешни мерки за стабилизиране издаването на сп. 
„Архитектура” до края на годината, да инициира провеждането на дискусия между всички заинтересовани 
страни (вкл. и членовете на досегашния Редакционен съвет) за изготвяне на концепция за развитието на 
списанието (тематична и финансова) и чак след утвърждаването й – да се пристъпи към избор чрез конкурс 
на Главен редактор, утвърждаване на нов Редакционен съвет, формиране на редакционен екип и залагане в 
рамковия бюджет на САБ за 2020 г. необходимите средства. УС на САБ да задължи досегашния Главен 
редактор арх. М. Давчева да предостави пълния архив на списанието (вкл. постъпилите за публикуване до 
момента авторски материали). В решенията по въпроса за сп. „Архитектура” изрично да се отбележи 
отговорността на предходния УС на САБ и лично на арх. Георги Бакалов, арх. Светозара Шаханова и арх. 
Ваня Фурнаджиева.  
 
2.3. 
Членовете на КС са запознати своевременно с писмото на Председателя на УС на САБ до тях (изх. № І -
181/17.09.2019 г.) относно работата на Комисията „Стрясков” съгласно Решенията на ХХVІІІ и ХХІХ ОС на 
САБ. Констатира се в хода на разискванията, че резултатите от поставените от ХХVІІІ ОС задачи на 
комисията бяха докладвани устно пред ХХІХ ОС от председателя й арх. П. Стрясков, но не бяха приети с 
гласуване, както и че поискания от него отвод на арх. Здравец Хайтов като член на комисията – също не бе 
потвърден с решение на ОС. Разширените задачи постановени с решение на ХХІХ ОС – т.ІІ/1 в голяма степен 
се препокриват със задачите постановени и в т. ІІ/14 от Решенията. Последвалото с Решение на УС 
попълване и разширение състава на комисията е спорно: Комисия избрана и назначена от ОС, дали е в 
пълномощията на УС да я допълва и разширява? От друга страна – Комисията в намаления си състав от само 
трима души – ще бъде ли в състояние да продължи работата си, да я доведе до успешен край и резултатите 
от дейността й да бъдат приети от ОС? Може би следва да се намери предвидена в Устава форма за 
легитимно подпомагане работата на Комисията чрез работна група към нея. Същевременно Комисията 
следва да активизира и ускори работата си, а УС да бъде не само информиран за хода на работата, но и да 
създава организационни условия  за успешното й завършване.  
Контролният съвет взе единодушно следното  

Решение: 
Работата на Комисията „Стрясков” да продължи работата си в състава утвърден от ХХVІІІ ОС на САБ. УС на 
САБ да изпълнява задълженията си съгл. чл.72, т.5 от Устава на САБ – „Организира, контролира, изпълнява 
и отговаря за изпълнението на решенията на Общото събрание.” Предвид разширените й с Решение на 
ХХІХ ОС на САБ задачи, КС предлага на УС на САБ на основание чл.72, т.10 от Устава на САБ да легитимира 
разширения състав на Комисията „Стрясков”, като новите й членове определени с Решение на УС на САБ от 
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15.05.2019 г. формират целева работна група към Комисията под ръководството на нейния председател. 
Комисията в ускорени темпове да приключи работата  по възложените й от ХХVІІІ и ХХІХ ОС на САБ задачи 
за периода до края на последния мандат (април 2019 г.). 
 
 

По точка 3 от дневния ред - Разни: 

До началото на заседанието на са постъпили други материали за разглеждане. 

 

 

Приложения:  

1. Правилник за работа на Контролния съвет на Съюза на архитектите в България. 

2. Покана и дневен ред за заседание на КС на САБ - изпратена до членовете на КС по електронната поща на 
20.09.2019 г., 11:44 ч. (Получени са по електронната поща потвърждения за участие от всички членове на КС – 
без Арх. Тодор Личев, който отсъства до 29.09.2019 г.).  

3. Докладна записка от арх. Т. Личев – вх. № 315/04.09.2019 г. 

4. Писмо от Председателя на УС на САБ изх. № І-176/11.09.2019 г. с 8 бр. приложения, препратено до КС по 
електронната поща на 20.09.2019 г. 

5. Писмо от Председателя на УС на САБ изх. № І-181/17.09.2019 г. с 1 бр. приложение, препратено до КС по 
електронната поща на 17.09.2019 г. 

 

 

Поради изчерпване на дневния ред, председателят на заседанието арх. Н. Тонев го закри в 17 ч. 30’. 

       
 

 

Протоколирал: .../п/..................................... 

   (арх. Валери Врабчев)  

 

 

арх. Алеко Христов: …………/п/…………………….   арх. Валери Врабчев: ...../п/.................................... 

  

 

д-р арх. урб. Жана Стойчева: ………/п/…………....   арх. Николай Тонев: ……/п/…….........…   

 

 

 

 


